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ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 17/2008 ORDINÀRIA DEL PLE DE 
L’AJUNTAMENT DE 3 DE NOVEMBRE DE 2008 
 
  
Identificació de la sessió: 
Núm. 17/2008  
Sessió: ordinària 
Data: 3 de novembre de 2008  
Horari: 21.00 a 24.00 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
 
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Pel grup municipal del PP 

1. Mesquida Ferrando, Antoni  
2. Febrer Gelabert, Isabel  
3. Vecina Castillo, Andrés 
4. Rosselló Cerdà, Pedro  
5. Sureda Fons, Antonio  
6. Bosch Lliteras, Llorenç  
7. Riera Mascaró, Catalina 
8. Bover Sansó, Maria  
9. Nicolau Girart, Rafel 

Pel grup municipal ALM-UM 
1. Julve Caldentey, Catalina 
2. García Boza, Salustiano  
3. Mateu Capllonch, Francisco 

Pel grup municipal AIPC 
1. Gomila Capó, Joan  
2. Amer Artigues, Bernat  

Pel grup municipal PSM-Esquerra-Verds 
1. Gayà Riera, Sebastià 
2. Llodrà Gayà, Joan  
3. Pasqual García, Andreu  

Pel Grup Municipal Socialista 
1. Roman Quetglas, Rosa Júlia  
2. Castellano Gallardo, José Miquel  
3. Morey Fernández, Francisca Maria 
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Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
 
Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Aprovació actes números 15/2008 ordinària i 16/2008 extraordinària urgent. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa d’Urbanisme 
2. Sobre sotmetre a informació pública el projecte modificat de construcció de l’IES son 
Fangos. 
3. Ratificació resolució sobre presentació d’al·legacions a la variant de Porto Cristo, tram I, 
entre carretera PM-402-1 i PM-V-401.4. 
 
Dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Humans 
4. Aprovació inicial III Expedient de modificació de les Bases d’Execució del Pressupost 
per al 2008. 
5. Aprovació inicial II Expedient de modificació de crèdit per a la realització d’un 
suplement de crèdit del Pressupost per al 2008. 
 
Propostes de la batlia 
6. Sobre sol·licitud de pla integral d’inversions a Cales de Mallorca. 
 
Diversos 
7. Proposta del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per al manteniment de la jornada 
laboral vigent. 
8. Proposta del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per a l’expropiació o compra del 
solar de s’Hort den Roig per a equipament escolar i supressió del conveni urbanístic. 
9. Del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per reprovar les declaracions del regidor 
Antoni Sureda (programa festes Cala Murada) 
10. Del grup municipal ALM-UM per a la recepció de la urbanització de Porto Cristo 
Novo. 
11. Del Grup Municipal Socialista a favor de l’adopció de mesures d’austeritat del 
pressupost municipal de l’any 2009. 
12. Del Grup Municipal ALM-UM sobre establir un marc de col·laboració entre 
l’Ajuntament i el C.E. Manacor en relació al pla de viabilitat proposat amb una entitat 
financera. 
13. Del grup municipal AIPC sobre ratificació acord de la Junta Municipal de Districte en 
relació a l’horari del Centre de Salut de Porto Cristo. 
14. Dels grups municipals PP i AIPC relativa la utilització del centre sociocultural que es 
construirà al C. Lepant de Manacor. 
15. Precs, preguntes i interpel·lacions. 
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El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
1. Aprovació actes números 15/2008 ordinària i 16/2008 extraordinària urgent 
 
El secretari dóna compte de les actes números 15/2008 1 16/2008 als efectes de la seva 
aprovació. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 

I 
 

Aprovar l’acta número 15/2008 ordinària celebrada per aquest mateix òrgan el passat 
dia 6 d’octubre de 2008 . 
 

II 
  

Aprovar l’acta número 16/2008 extraordinària urgent celebrada per aquest mateix òrgan 
el passat dia 15 d’octubre de 2008. 
 
 
2. Urbanisme: sobre sotmetre a informació pública el projecte modificat de 
construcció de l’IES son Fangos 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme sobre sotmetre a 
informació pública el projecte modificat de construcció de l’IES son Fangos. 
 
El Sr. Amer Artigues explica que el projecte de l’IES son Fangos s’ha dividit en dues 
fases amb motiu que la Conselleria no disposava dels doblers suficients per executar-lo.  
Indica que ara s’executarà només la fase que afecta al cicle de batxillerat i tallers i 
espera que l’any vinent la Conselleria d’Educació consigni la partida econòmica 
corresponent a la segona fase. 
 
La Sra. Roman Quetglas afirma que, segons dades de la Conselleria d’Educació, hi ha 
una previsió per a l’any 2009 de tres milions d’euros per executar la segona fase de 
l’IES de Son Fangos.  Reivindica que el procediment d’adjudicació es faci amb  la 
major celeritat. 
 
El Sr. Gayà Riera també dóna suport al dictamen, però creu que ja s’havien d’haver 
començat les obres.   
 
La Sra. Julve Caldentey està d’acord i demana que s’iniciïn les obres el més aviat 
possible. 
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El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar, als efectes del previst a l’art. 149 de la Llei 20/2006, de Règim Local de les Illes 
Balears, el projecte modificat de construcció de la fase I de l’Institut d’Educació 
Secundària de son Fangos, redactat per l’arquitecte Sr. José Luis Gisbert Blanquer i 
supervistat per la Conselleria d’Educació en data 2 d’octubre de 2008, i sotmetre’l a 
informació pública per un termini de quinze dies mitjançant inserció d’anunci en el Butlletí 
Oficial de les Illes Balears, als efectes de donar compliment a la Llei 20/2006, de Règim 
Local de les Illes Balears. 
 
 
3. Urbanisme: ratificació resolució sobre presentació d’al·legacions a la variant de 
Porto Cristo, tram I, entre carretera PM-402-1 i PM-V-401.4 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Urbanisme sobre ratificació 
resolució sobre presentació d’al3legacions a la variant de Porto Cristo, tram I, entre 
carretera PM-402-1 i PM-V-401.4. 
 
El Sr. Amer Artigues exposa que les al·legacions que es presenten estan fonamentades 
amb l’informe de la tècnica de Patrimoni que demana que hi hagi una arqueòloga durant 
l’execució del projecte.    
 
La Sra. Julve Caldentey pregunta si les al·legacions presentades per l’Ajuntament no 
retardarà l’execució del projecte. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta a la Sra. Julve Caldentey que creu que no, però hi ha 
constància de l’existència de coves on es poden trobar restes arqueològics, i, en 
conseqüència, considera important que hi hagi un arqueòleg per tal de garantir la 
conservació del patrimoni històric. 
 
El Sr. Gayà Riera demana si hi ha tres projectes sobre la variant. 
 
El Sr. Amer Artigues contesta que l’estudi de valoració d’impacte ambiental presentava 
tres opcions i s’ha elegit  la que causa menys impacte. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Ratificar el decret de la batlia de data 17 d’octubre de 2008, inscrit amb el número 
2617/2008 de 20.10.08, d’al·legacions a la variant de Porto Cristo, tram I, entre crta. PM-
402 i PM-V-401-4, que resol: 
 
“Presentar davant la Comissió Balear de Medi Ambient al·legacions, dins la fase de 
consulta prèvia, a la memòria ambiental i resum del projecte de l’avaluació d’impacte 
ambiental del projecte “variant de Porto Cristo, tram I, entre crta. PM-402 i PM-V-401-4”, 
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tot seguint els informes de la tècnica de Medi Ambient, de la tècnica de Patrimoni Històric 
– Artístic i l’arquitecte municipal, i que serveixen de motivació a la present resolució”. 
 
 
4. Hisenda i Recursos Humans: aprovació inicial III Expedient de modificació de les 
Bases d’Execució del Pressupost per al 2008 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Humans 
sobre aprovació inicial III Expedient de modificació de les Bases d’Execució del 
Pressupost per al 2008. 
 
La Sra. Riera Mascaró dóna compte que la modificació de les bases persegueix introduir 
una subvenció nominativa en concepte de cooperació internacional per Esperit Solidari.  
Comenta que aqueixa associació fa feina a Manacor, tant a l’Hospital com a la 
Residència de la Tercera Edat, i en una petita comunitat de Brasil. 
 
La Sra. Roman Quetglas demana quines són les subvencions nominatives previstes en 
concepte de cooperació internacional. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que les subvencions nominatives de cooperació 
internacional són, per una banda, a Llevant en Marxa, de 30.000 euros, i una altra, al 
Fons Mallorquí, de 6.000 euros. 
 
La Sra. Roman Quetglas estima que s’haurien de revisar els criteris de subvencions en 
concepte de cooperació internacional de forma que fossin més equilibrades les 
subvencions concedides a Llevant en Marxa i al Fons Mallorquí. 
 
La Sra. Riera Mascaró recorda a la Sra. Roman Quetglas que el Fons Mallorquí té altres 
subvencions a l’àmbit de Mallorca i, en canvi, Llevant en Marxa és una associació que 
radica a Manacor. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana explicacions sobre si el projecte presentat per Esperit 
Solidari està referit només a la quantitat demanada o si forma part d’un projecte major. 
 
La Sra. Riera Mascaró contesta que el projecte presentat està fraccionat. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
1r. Aprovar inicialment el III Expedient de modificació de les Bases d’Execució del 
Pressupost per al 2008, en concret de la Base 38 de la secció VII: Subvencions, en el sentit 
d’incloure les subvencions que es detallen a continuació: 
 
Ajuntament de Manacor 
Beneficiari   Import   Objecte 
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Esperit Solidari  4.000,00 euros  Projecte cooperació Internacional 
 
2n. Exposar aquest expedient a informació pública, previ anunci en el Butlletí Oficial de 
les Illes Balears, durant el termini de 15 dies i, transcorregut l’esmentat termini sense que 
s’hagin produït reclamacions, donar per aprovat definitivament, de forma automàtica, 
l’acord d’aprovació inicial, en compliment del disposat a l’article 169 del RDL 2/2004.  
 
 
5. Hisenda i Recursos Humans: aprovació inicial II Expedient de modificació de 
crèdit per a la realització d’un suplement de crèdit del Pressupost per al 2008 
 
El secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Humans 
sobre aprovació inicial II Expedient de modificació de crèdit per a la realització d’un 
suplement de crèdit del Pressupost per al 2008. 
 
El Sr. Bosch Lliteras explica la proposta de modificació. 
 
El Sr. Llodrà Gayà anuncia que no votarà a favor pel fet que seria il·lògic donar suport a 
la modificació ja que el seu grup va votar en contra dels pressupostos, i, per altra banda, 
li estranya l’aportació a la SAM de 147.000 euros. 
 
El Sr. Mateu Capllonch recorda que fa uns parell d’anys, quan formava part del Consell 
d’Administració de la SAM, aquesta funcionava correctament i disposava de recursos 
suficients.  Demana quines competències s’han transferides a la SAM.  Finalment 
critica que no es facin amb la periodicitat marcada els consells d’administració de la 
SAM. 
 
La Sra. Roman Quetglas indica que el seu grup municipal s’abstindrà i fa esment que el 
seu grup municipal ja va demanar que es cedissin a la SAM un 90% dels recursos de la 
recaptació de l’ORA. 
 
El Sr. Rosselló Cerdà explica que aquesta aportació és necessària perquè si no s’hauria 
de dissoldre la SAM, i insisteix que la necessitat de fer aquesta aportació municipal a la 
SAM es va aprovar en el passat Consell d’Administració. 
 
El Sr. Mateu Capllonch torna a insistir que no entén quines causes han produït aquest 
dèficit a la SAM. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana que es facin les millores oportunes el més aviat possible. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC) i nou abstencions 
(ALM-UM, Grup Municipal Socialista i PSM-Esquerra-Verds): 
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1r. Aprovar inicialment el II Expedient de modificació de crèdits en la forma de suplement 
de crèdit en els termes següents: 
 

1. Realitzar un suplement de crèdit a les partides següents del Pressupost Propi de 
l’exercici 2008, pels imports que s’indiquen a continuació: 
 
Partida    Concepte     Import 
73.5110.444  Carret. camins i vies públ. aportació SAM 147.243,23 
73.5110.2210300 Carret. camins i vies públ. combustibles   35.000,00 
73.731.2210000  Energia – subm. energia elèctrica   50.000,00 
   Total      232.243,23  
 
2. Finançar aquest import amb el romanent líquid de Tresoreria. 

 
2n. Exposar aquest expedient de modificació de crèdits pressupostaris a informació 
pública, previ anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears, durant el termini de 15 dies 
i, transcorregut l’esmentat termini sense que s’hagin produït reclamacions, donar per 
aprovat definitivament, de forma automàtica, l’acord d’aprovació inicial, en compliment 
del disposat a l’article 169 del RDL 2/2004, pel que s’aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 
6. Batlia: sobre sol·licitud de pla integral d’inversions a Cales de Mallorca  
 
Proposta de la batlia sobre sol·licitud de pla integral d’inversions a Cales de Mallorca, del 
tenor següent: 

 
“PROPOSTA DE LA BATLIA SOBRE PLA INTEGRAL D’INVERSIONS 
PER REVITALITZAR CALES DE MALLORCA 
 
La urbanització de Cales de Mallorca s’executà dintre del marc regulat en la Llei 
de centres turístics nacionals de 1963 (derogada en 1991), i que a l’actualitat té 
mancances importants de serveis i instal·lacions. 
 
Respecte a la millora d’aquesta urbanització l’Ajuntament ha tingut algunes 
negociacions amb els responsables del Govern de la comunitat autònoma de les 
Illes Balears. 
 
Estimam que és necessari revitalitzar la zona, incrementant i millorant els 
serveis, perquè es tracta d’una zona turística, molt important per a Manacor, i, en 
general, també per a Mallorca, per l’afluència important de turistes. 
 
Per això,  propós al Ple de l’Ajuntament de Manacor l’acord següent: 
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Sol·licitar al Govern de les Illes Balears i al Govern de l’Estat un pla integral 
d’inversions per revitalitzar la urbanització de Cales de Mallorca. 
 
Manacor, 1 d’octubre de 2008.- El batle. Antoni Pastor Cabrer”. 

 
El Sr. Sureda Fons assenyala que Cales de Mallorca ha tingut molts de problemes i 
resulta necessari revitalitzar la zona.  Recalca que fa falta millorar les mancances de les 
voravies, de l’enllumenat, etc, per la qual cosa és important que també intervenguin 
altres administracions públiques. 
 
La Sra. Roman Quetglas mostra la seva conformitat amb la proposta, ja que resulta 
totalment necessària una intervenció a Cales de Mallorca, però recorda que es tracta 
d’una urbanització no recepcionada.  Per altra banda, estima que el delegat, apart de 
potenciar la revitalització de Cales, hauria de, per exemple, obrir les camins públics 
tancats. 
 
El batle insisteix que el que es proposa amb aquest pla integral d’inversions a Cales de 
Mallorca és obtenir el mateix tracte que l’Ajuntament de Palma, a través de consorci 
creat.  Considera que fa falta un pla integral per millorar la zona, per la qual cosa es 
podria constituir un consorci en col·laboració amb les entitats supramunicipals.   
Destaca que és cert que hi ha molta feina per fer, atès que s’hauria de rebre la 
urbanització, i estima que s’hauria d’aprofitar l’ocasió que té l’Ajuntament ja que hi ha 
un mallorquí al front de la Secretaria d’Estat de Turisme. 
 
El Sr. Gayà Riera està d’acord, però retreu a l’equip de govern que quan el seu grup 
presentà una proposta per un major finançament de l’Estat, l’equip de govern votà en 
contra. 
 
El batle diu que no recorda l’assumpte suscitat pel Sr. Gayà, però afirma que 
l’instrument per millorar el finançament de les Illes Balears és l’Estatut d’Autonomia, i 
està totalment d’acord que els municipis tenguin un major finançament.  
 
La Sra. Julve Caldentey anuncia el seu vot favorable, però transmet el seu malestar a 
l’equip de govern perquè sempre intenta rebentar les mocions de l’oposició, la qual cosa 
estima que no és ètic.  Manifesta el seu acord que Cales ha de modernitzar-se, però 
apunta que veu difícil que l’Estat faci inversions en urbanitzacions que no estan 
recepcionades, per això creu que no s’han de crear falses expectatives. 
 
El Sr. Sureda Fons agreix a tots els grups municipals el seu suport a la proposta.  Fa 
esment que en aquests moments l’Ajuntament disposa del 85% dels terrenys, per tant, 
considera que no hauria de ser cap entrebanc la manca de disponibilitat d’una petita part 
dels terrenys de la urbanització.  Indica que es va fer un passeig marítim a Cales, però 
que té importants mancances, com són la falta de llum. 
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La Sra. Roman Quetglas està d’acord en que el passeig marítim necessita llum, però que 
l’Estat va fer una important inversió de 300.000 euros.   Afirma que els problemes 
urbanístics els ha de solucionar l’Ajuntament. 
 
El Sr. Amer Artigues està d’acord amb la proposta del batle i considera que la manca de 
disponibilitat del 15% dels terrenys de la urbanització no hauria de ser obstacle perquè 
l’Estat i la comunitat autònoma invertissin. 
  
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Sol·licitar al Govern de les Illes Balears i al Govern de l’Estat un pla integral 
d’inversions per revitalitzar la urbanització de Cales de Mallorca. 
 
 
7. Proposta del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per al manteniment de la 
jornada laboral vigent. 
 
Proposta presentada pe grup municipal PSM-Esquerra-Verds per al manteniment de la 
jornada laboral vigent, del  tenor següent: 
 

“El passat 9 de juny els ministres de Treball de la UE van aprovar un text de 
Directiva Comunitària que autoritza els estats membres a canviar la seva 
legislació i permetre acords individuals (empresa/treballador) per allargar la 
jornada setmanal de treball fins a les 60 hores (65 en el cas de col·lectius que fan 
guàrdies). 
 
L’adopció d’aquesta Directiva significa una passa enrera molt gran en els drets 
socials aconseguits per part de la classe treballadora europea al llarg del segle 
passat.  Aquest fem, a més, dificultarà mes la conciliació de la vida laboral i 
familiar. 
 
Per tot això, el Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds proposa al Ple de 
l’Ajuntament que aprovi el següent: 
 
ACORD 
 
L’Ajuntament de Manacor manifesta el seu rebuig a la directiva comunitària de 
temps de treball que allarga la jornada laboral fins a les 65 hores i demana que es 
mantengui la normativa actual. 
 
Sebastià Gayà Riera.  Portaveu del grup municipal PSM-Esquerra-Verds.  
Manacor, 7 de juliol de 2008 (firma il·legible). 

 
El Sr. Pasqual García explica la proposta. 
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La Sra. Morey Fernández dóna el seu suport a la proposta  
 
El Sr. García Boza també manifesta la seva conformitat i considera que s’hauria de 
reduir la jornada laboral perquè tothom tingués feina. 
 
El Sr. Bosch Lliteras indica que no pot votar a favor, perquè es tracta d’una matèria que 
correspon aprovar-la als eurodiputats i que està fora de lloc defensar en un debat 
municipal un assumpte de caràcter internacional. 
 
El Sr. Pasqual García creu que el PP no ha entès el sentit de la proposta, però no es 
pretén vulnerar una normativa europea, sinó que l’Ajuntament es pronunciï en contra 
d’augmentar la jornada laboral. 
 
La Sra. Morey Fernández manifesta la seva sorpresa en relació al vot del grup municipal 
del PP, perquè el PP a nivell de l’Estat està a favor. 
 
Sotmesa a votació la proposta, resulten nou vots a favor (ALM-UM, Grup Municipal 
Socialista, PSM-Esquerra-Verds), nou vots en contra (PP, excepte el Sr. Mesquida 
Ferrando) i tres abstencions (AIPC i el Sr. Mesquida Ferrando), i, existint un empat  en 
el resultat, el batle ordena realitzar una nova votació la qual dóna el mateix conclusió.   
Seguidament al  existir un empat entre els vots a favor i els vots en contra el batle 
exerceix el seu vot de qualitat, manifestant-se en contra de la proposta, per la qual cosa 
queda rebutjada la proposta del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per al 
manteniment de la jornada laboral vigent. 
 
 
8. Proposta del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per a l’expropiació o compra 
del solar de s’Hort den Roig per a equipament escolar i supressió del conveni 
urbanístic. 
 
Proposta del grup municipal PSM-Esquerra-Verds presentada en data 8 de juliol de 2008, 
amb el número 10399 del RGE, per a l’expropiació o compra del solar de s’Hort den Roig, 
per a l’equipament escolar i supressió del conveni urbanístic, del tenor següent: 
 

“Davant la manifesta falta de terrenys per a l’edificació d’una escola i donat que el 
conveni urbanístic que se’ns ha proposat per aconseguir-ne suposa un creixement 
desproporcionat i un perill d’endeutament massa gran en cas de no aprovar-se el 
PGOU i vist que el solar de s’Hort den Roig esetà qualificat actualment com a zona 
escolar, el Grup Municipal PSM-Esquerra-Verds proposa al Ple de l’Ajuntament 
que aprovi el següent acord: 
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L’Ajuntament de Manacor iniciarà de manera immediata els tràmits necessaris per 
a l’expropiació o compra del solar de s’Hort den Roig alhora que revocarà el 
conveni urbanístic aprovat de manera inicial. 
 
Sebastià Gayà Riera. Portaveu del grup municipal PSM-Esquerra-Verds. Manacor, 
8 de juliol de 2008”. 

 
El Sr. Gayà Riera expressa el seu malestar pel retard en tractar aquest assumpte, el qual ha 
quedat fora de lloc pels acords presos en anterioritat pel Ple, i retira la proposta. 
 
 
9. Del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per reprovar les declaracions del 
regidor Antoni Sureda (programa festes Cala Murada) 
 
Proposta del grup municipal PSM-Esquerra-Verds de data 20 d’agost de 2008, núm. 12325 
del RGE, sobre reprovar les declaracions del regidor Antoni Sureda, del tenor següent: 

 
“Arran de la publicació del programa de festes de Cala Murada, en què els actes 
anunciats sortien en quatre idiomes  (espanyol, alemany, francès i anglès) i donat 
que aquestes festes comptaven amb el patrocini de l’Ajuntament de Manacor, el 
regidor Joan Llodrà va denunciar públicament l’absència al programa de la llengua 
pròpia del municipi i va demanar explicacions al respecte a la regidora responsable 
de Festes i a la regidora responsable de Normalització Lingüística. 
 
Qui va respondre de manera airada va ser el regidor delegat de Cala Murada Antoni 
Sureda que, en lloc d’assumir l’errada i fer propòsit d’esmena, va emetre un 
comunicat en què es considerava feixista reivindicar l’ús del català i atacava al 
regidor per haver-ho fet. 
 
Donat que el feixisme va fer centenars de morts a Manacor i milers de damnificats i 
donat també que aquestes víctimes mereixen un respecte, n o és de rebut que es 
facin servir aquests qualificatius de manera tan frívola sense saber que hi ha el 
dolor de moltes famílies a darrere. 
 
Per tot això, el Grup municipal PSM-Esquerra-Verds proposa a l’Ajuntament en 
Ple que adopti els següents acords: 
 
- L’Ajuntament de Manacor reprova les declaracions del regidor Antoni Sureda. 
 
- L’Ajuntament de Manacor demana al regidor Antoni Sureda que rectifiqui 
aquestes manifestacions. 
 
- L’Ajuntament de Manacor considera que la llengua catalana, donat que és la 
pròpia del municipi i oficial de les Illes Balears, ha de ser present en tots els actes 
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patrocinats per l’Ajuntament.  Per això mateix, posarà a l’abast els mitjans 
necessaris per tal de poder-ho fer efectiu. 
 
Sebastià Gayà Riera. Portaveu del grup municipal PSM-Esquerra-Verds”. 

 
El Sr. Llodrà Gayà es queixa que aquesta moció es presenti a Ple en quatre mesos de 
retràs i recorda els fets que motiven la proposta. 
 
El Sr. Sureda Fons indica que no retira el que va dir en el seu moment, ja que no són 
veritat els termes apuntats pel Sr. Llodrà Gayà i li acusa d’aprofitar el programa de 
Cales de Mallorca per atacar l’Ajuntament, però que a la vegada ha perjudicat a les 
persones que fan feina perquè les festes puguin ser una realitat a Cales de Mallorca.  
Considera que el Sr. Llodrà Gayà hauria de retirar la moció perquè està fora de lloc. 
 
La  Sra. Roman Quetglas creu que si el Sr. Sureda Fons insultà al Sr. Llodrà Gayà en els 
termes de feixista s’hauria de reprovar al regidor, ara bé si els termes no varen ser 
d’aquesta manera el seu grup s’abstindrà. 
 
La Sra. Julve Caldentey estima, pel que fa als punts 1 i 2 de la moció, que no queden 
acreditats ja que hi ha una contradicció entre ambdós regidors, per la qual cosa proposta 
que només s’aprovi la tercera part de la moció. 
 
El Sr. Amer Artigues també està d’acord només en aprovar la tercera part de la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà afirma que en cap moment ha volgut ofendre a l’Ajuntament i que, si 
realment el Sr. Sureda Fons no li va acusar de feixista, està d’acord en retirar els dos 
primers punts de la moció, 
 
El Sr. Sureda Fons recorda que el programa de Cales des de fa vint-i-cinc anys ha 
emprat les mateixes llengües d’enguany. 
 
El batle considera que el debat sobre la llengua no ens hauria de dur a un debat sobre 
bons i dolents.  Considera que no hi ha cap motiu per recriminar l’Ajuntament ja que 
tots els documents surten en català.  Entén que la llengua no ha d’emprar-se com a 
element d’enfrontament polític, i proposa al Sr. Llodrà que retiri els primer i segon 
punts de la moció. 
 
El Sr. Llodrà Gayà està d’acord en retirar els apartats 1 i 2 de la moció. 
 
Ateses les intervencions, el Ple de l’Ajuntament per unanimitat aprova l’apartat tercer 
de la moció i, per tant, acorda: 
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L’Ajuntament considera que la llengua catalana, donat que és la pròpia del municipi i 
oficial de les Illes Balears, ha de ser present en tots els actes patrocinats per l’Ajuntament.  
Per això mateix, posarà a l’abast els mitjans necessaris per tal de poder-ho fer efectiu. 
 
 
10. Del grup municipal ALM-UM per a la recepció de la urbanització de Porto Cristo 
Novo. 
 
Proposta del grup municipal ALM-UM de data 1 de setembre de 2008, núm. 12704 del 
RGE, per a la recepció de la urbanització de Porto Cristo Novo, del tenor següent: 
 

“Les primeres festes d’estiu celebrades aquests dies a les urbanitzacions sense 
recepcionar a Manacor -Porto Cristo Novo, Cala Anguila, Cala Mendia i s’Estany 
den Mas- han posat de manifest una vegada més, la dificultat diària en que viuen 
els residents d’aquestes zones costaneres, construïdes la majoria d’elles, fa ja més 
de 40 anys, i que no disposen a dia d’avui dels serveis propis dels nuclis 
recepcionats. 
 
Atès que es tracte sense dubte d’urbanitzacions consolidades, habitades al llarg de 
tot l’any, i amb una planta hotelera que requereixi d’inversions públiques i serveis 
externs de desestacionalització si aquestes zones volen continuar essent 
competitives dins el mercat turístic, i alhora atractives en el seu aspecte residencial. 
 
Atès que les urbanitzacions de Cala Anguila i Cala Mendia, consolidades des de fa 
més de 40 anys, iniciaren en el seu dia i per part dels propietaris, les cessions 
corresponents de les zones verdes públiques que s’entreguen a l’Ajuntament pels 
drets d’urbanització. 
 
Atès que amb el temps, algunes d’aquestes zones verdes han estat ocupades 
urbanísticament, la qual cosa dificulta les cessions d’aquests espais lliures públics i 
que això ha comportat perjudicis als interessos generals d’ambdues urbanitzacions. 
 
Atesa la voluntat dels veïnats d’arribar a acords amb l’Ajuntament, ja sia amb 
aportacions econòmiques extraordinàries o d’altres actuacions, per fer viable la 
recepció. 
 
ALM-UM proposta el següent acord: 
 
1.  L’Ajuntament de Manacor i el seu equip de govern cercaran les solucions 
necessàries i faran d’urgència els tràmits oportuns per procedir a la recepció de les 
urbanitzacions de Cala Anguila, Cala Mendia, s’Estany den Mas i Cales de 
Mallorca. 
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2. L’Ajuntament convocarà en els propers dies als representants dels propietaris de 
les urbanitzacions per posar damunt la taula la problemàtica de cada urbanització i 
els tràmits a seguir d’ara endavant. 
 
3. L’Ajuntament de Manacor, a través de la comissió d’Urbanisme i de la Junta de 
Portaveus, donarà compte amb una periodicitat mensual als grups municipals dels 
tràmits que es duen a terme en aquest sentit. 
 
Manacor, 1 de setembre de 2008.  Catalina Julve Caldentey”. 

 
La Sra. Julve Caldentey està en desacord amb el retard en que s’ha tractat aquest 
assumpte, ja que la proposta es va presentar el passat 1 de setembre.   A continuació 
explica la proposta. 
 
El Sr. Amer Artigues mostra la seva conformitat amb la moció però li recorda a la Sra. 
Julve Caldentey que no existeix el nom oficial de Porto Cristo Novo.  Per altra banda, 
destaca que des de fa anys s’està fent feina en la recepció d’urbanitzacions.  Així en el 
cas de Cala Magrana actualment està recepcionada i quant a Cala Anguila i Cala 
Mendia s’està fent molta feina malgrat els importants problemes existents. 
 
El batle considera equivocada la posició de la Sra. Julve Caldentey perquè per rebre les 
urbanitzacions han de ser informades pels tècnics, i sense aquests informes no es podran 
recepcionar.  Considera que la recepció de les urbanitzacions no és una decisió política, 
sinó eminentment tècnica. 
 
La Sra. Roman Quetglas considera la moció presentada totalment oportuna perquè 
l’Ajuntament ha de solucionar els problemes abans que aquests es facin més grans. 
 
El Sr. Gayà Riera també està d’acord amb la moció. 
 
La Sra. Julve Caldentey explica que en cap moment pretén enganyar a la gent 
d’aquestes zones i que la moció presentada és totalment raonable.  Creu que el que 
durant cinc anys ha enganyat a la gent ha estat l’actual equip de govern.  
 
El Sr. Amer Artigues insisteix que el problema essencial per a la recepció d’aquestes 
urbanitzacions és que la propietat ha de cedir els terrenys. 
 
El batle recrimina a la Sra. Julve Caldentey d’haver fet nombrosos titulars de diaris i 
que amb aquesta moció no es solucionen els problemes d’aquestes urbanitzacions, ja 
que són de caràcter tècnic.  Finalment, per acabar demana a la Sra. Julve Caldentey que 
no tracti d’enganyar a la gent quan s’hagi aprovat aquesta moció. 
 
La Sra. Julve Caldentey contesta al batle que el seu grup municipal no ha creat cap 
expectativa, sinó que, en tot cas, l’ha creada l’equip de govern.  Es reafirma que 
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l’Ajuntament ha de donar solucions als problemes dels ciutadans i estaria d’acord amb 
modificar el punt tercer de la moció en el sentit de suprimir “donarà compte amb una 
periodicitat mensual als grups municipals dels tràmits que es duen a terme en aquest 
sentit” i incorporar en el seu lloc els següents termes “donarà compte cada vegada que 
hi hagi novetats, als grups municipals dels tràmits que es duen a terme en aquest sentit”. 
 
El Ple de l’Ajuntament aprovà per unanimitat aprovar el dictamen amb la rectificació 
assenyalada, i, per tant acorda: 
 
1r.  L’Ajuntament de Manacor i el seu equip de govern cercaran les solucions necessàries i 
faran d’urgència els tràmits oportuns per procedir a la recepció de les urbanitzacions de 
Cala Anguila, Cala Mendia, s’Estany den Mas i Cales de Mallorca. 
 
2n.  L’Ajuntament convocarà en els propers dies als representants dels propietaris de les 
urbanitzacions per posar damunt la taula la problemàtica de cada urbanització i els tràmits 
a seguir d’ara endavant. 
 
3r. L’Ajuntament de Manacor, a través de la Comissió d’Urbanisme i de la Junta de 
Portaveus, donarà compte, cada vegada que hi hagi novetats, als grups municipals dels 
tràmits que es duen a terme en aquest sentit. 

 
 
11. Del Grup Municipal Socialista a favor de l’adopció de mesures d’austeritat del 
pressupost municipal de l’any 2009 
 
Proposta del Grup Municipal Socialista a favor de l’adopció de mesures d’austeritat del 
pressupost municipal de l’any 2009, presentada en data 16 de setembre de 2008, amb el 
número 13555, del tenor següent: 
 

“La inestabilitat financera internacional, la crisi del petroli, la caiguda del sector del 
a construcció, entre altres raons, ha arrossegat al nostre país a una situació 
econòmica delicada i difícil, dintre d’un context internacional, a la qual cal plantar 
cara amb coratge i decisió. 
 
La situació de crisi la superarem amb tenacitat i l’esforç de tots, implicant també a 
totes les Administracions Públiques. El Govern d’Espanya, el Govern de les Illes 
Balears, el Consell de Mallorca i alguns ajuntaments han enllestit ja mesures que 
poden contribuir en els pròxims mesos, des dels seus propis recursos y 
pressupostos, a complir amb l’objectiu de l’austeritat pressupostària.  En definitiva, 
volem, des de les possibilitats existents a l’Ajuntament de Manacor, adoptar 
mesures reals que serveixin per frenar les dificultats que travessen l’economia, 
sense que la factura la paguin els ciutadans, promovent un PLA D’AUSTERITAT 
MUNICIPAL: 
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Per tot això, el Grup Municipal Socialista de l’Ajuntament de Manacor presenta al 
Ple, per a la seva aprovació, els següents ACORDS: 
 
1. L’Ajuntament de Manacor congelarà els sous i les dietes corresponents al batle i 
regidors amb dedicació exclusiva i parcial en l’exercici de l’any 2009. 
 
2. L’Ajuntament de Manacor congelarà les partides pressupostàries corresponents 
als grups polítics municipals en l’exercici de l’any 2009. 
 
3. De la mateixa es congelaran els sous corresponents als càrrecs de confiança 
política de l’equip de govern municipal. 
 
4. L’Ajuntament de Manacor congelarà el pressupost municipal corresponent al 
capítol 2 de Despeses Corrents en el pròxim exercici de l’any 2009 pel que fa al 
pressupostat en el present exercici.  Per això, l’equip de govern municipal es 
compromet a realitzar un reajustament pressupostari en les diferents partides del 
capítol. 
 
Manacor, 15 de setembre de 2008.  Júlia Roman Quetglas.  Portaveu del Grup 
Municipal Socialista”. 

 
La Sra. Roman Quetglas explica la proposta i la considera perfectament assumible. 
 
El Sr. Llodrà Gayà també està d’acord, però els responsables polítics haurien de ser els 
primers en donar exemple, per la qual cosa demana a la Sra. Roman que s’hauria de 
suprimir del punt primer la part referida a “amb dedicació exclusiva i parcial” de 
manera que la congelació dels sous i dietes afectés a tots els regidors, i no només a uns 
quants.  També demana que en el punt 4 s’hauria d’indicar que la xifra global del 
capítol II hauria de ser la mateixa d’enguany. 
 
El Sr. Mateu Capllonch anuncia que votaran a favor de la moció.. Recorda que el seu 
grup municipal va proposar congelar les ordenances municipals.  Per altra banda, 
considera contradictòria la posició del PP perquè a Palma demanen que no pugin les 
ordenances fiscals i en canvi a Manacor s’incrementen. 
 
El Sr. Bosch Lliteras indica que no té cap inconvenient en votar a favor dels punts 1, 2 i 
3, però no pot donar el seu suport al punt número 4. 
 
La Sra. Roman Quetglas mostra la seva conformitat en suprimir del punt 1 els termes de 
“amb dedicació exclusiva i parcial” i retirar el punt 4. 
 
Es sotmet a votació, per tant, la proposta amb exclusió de l’apartat retirat. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
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1r. L’Ajuntament de Manacor congelarà els sous i les dietes corresponents al batle i 
regidors en l’exercici de l’any 2009. 
 
2n.  L’Ajuntament de Manacor congelarà les partides pressupostàries corresponents als 
grups polítics municipals en l’exercici de l’any 2009. 
 
3r.  De la mateixa es congelaran els sous corresponents als càrrecs de confiança política de 
l’equip de govern municipal. 

 
 
12. Del Grup Municipal ALM-UM sobre establir un marc de col·laboració entre 
l’Ajuntament i el C.E. Manacor en relació al pla de viabilitat proposat amb una 
entitat financera. 
 
Proposta del Grup Municipal ALM-UM sobre establir un marc de col·laboració entre 
l’Ajuntament i el C.E. Manacor en relació al pla de viabilitat proposat amb una entitat 
financera, presentada en data 30 de setembre de 2008, amb el número 14353 del RGE, del 
tenor següent: 
 

“Atesa la col·laboració de l’Ajuntament de Manacor amb el C.E. Manacor, amb 
l’aportació anual de 17.000 euros de subvenció pel foment del ‘esports i atesa la 
precària situació econòmica que està travessant aquest club, una vegada detectada 
la deute entorn als 120.000 euros. 
 
Atès que el C.E. Manacor és una entitat prou arrelada dins la societat manacorina, 
amb una història de 85 anus de dedicació a l’esport base i professional, d’haver 
estat pedrera de grans jugadors, d’haver promocionat el nom de Manacor arreu de 
totes les illes i fora d’elles, d’estar arrelat dins el cor dels manacorins. 
 
Atesa la precària situació econòmica que travessa el club, fa que els membres 
d’aquesta corporació haguem de ser sensibles a una solució a aquesta situació 
actual. 
 
El grup municipal ALM-UM proposta: 
 
1. Establir un marc de col·laboració entre l’Ajuntament i el C.E. Manacor que 
garanteixi que el pla de viabilitat proposat pel club amb una entitat financera 
pugui tenir les garanties necessàries per arribar a bon port. 
 
2. Els grups polítics amb representació institucional a l’Ajuntament de Manacor, 
assumim el compromís de mantenir l’aportació econòmica actual, sense que els 
canvis de signe polític en els futurs consistoris puguin fer perillar el pla de 
viabilitat del C.E. Manacor. 
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Sgt. la portaveu de ALM-UM. Catalina Julve Caldentey. Manacor, 30 de 
setembre de 2008”. 

 
La Sra. Julve Caldentey retira la proposta, tota vegada que el Club Esportiu de Manacor 
ha solucionat el problema. 
 
 
13. Del grup municipal AIPC sobre ratificació acord de la Junta Municipal de 
Districte en relació a l’horari del Centre de Salut de Porto Cristo. 
 
Proposta del grup municipal AIPC sobre ratificació acord de la Junta Municipal de 
Districte en relació a l’horari del Centre de Salut de Porto Cristo, presentada en data 7 
d’octubre de 2008, amb el número 14717del RGE, del següent tenor: 
 

“HORARI CENTRE DE SALUT DE PORTO CRISTO 
 
Fa aproximadament dos mesos es procedí a l’obertura al públic del nou centre de 
salut de Porto Cristo i, per tal d’atendre les necessitats de Porto Cristo es fa 
necessari que aquest centre romangui obert les 24 hores. 
  
La Junta Municipal de Districte de Porto Cristo acordà en sessió de 16 de 
setembre de 2008, sol·licitar a la Conselleria de Salut i Consum l’obertura del 
centre les 24 hores del dia. 
 
Proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent 
 
ACORD  
 
Ratificar l’acord de la Junta Municipal de Districte de Porto Cristo de 16 de 
setembre de 2008 d’instar a la Conselleria de Salut i Consum que l’horari 
d’atenció al pacient del nou Centre de Salut de Porto Cristo sigui de 24 hores tot 
l’any; així com sol·licitar una ambulància amb base a Porto Cristo, un PAC 
mòbil i personal d’admissió pels caps de setmana. 
 
Manacor, 6 d’octubre de 2008.- Joan Gomila Capó.- Grup AIPC” 

 
El Sr. Gomila Capó explica la proposta. 
 
La Sra. Roman Quetglas està d’acord, però destaca que els serveis sanitaris de Porto 
Cristo han millorat molt, i que, per altra banda, s’ha de ser realista respecte les 
possibilitats de complir la proposta.  Entén que s’han de millorar els serveis sanitaris a 
l’igual que els serveis de farmàcia.  Anuncia que presentarà una proposta perquè el 
Centre de Salut de Manacor sigui un PAC. 
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El Sr. Llodrà Gayà no entén la proposta de ratificar l’acord de la Junta de Districte, ja 
que s’hagués pogut enviar directament a la Conselleria de Sanitat.  Per acabar, creu que 
AIPC ha perdut el somni de la independència de Porto Cristo, però que no obstant això 
el seu grup li donarà el seu suport en el cas de mantenir aquesta idea. 
 
La Sra. Julve Caldentey anuncia que votarà a favor i reconeix que en aquests moments 
la Conselleria de Sanitat té mancances de recursos humans i apunta que en el proper 
plenari presentarà una moció perquè el Centre de Salut de Manacor tengui un servei 
d’atenció de 24 hores. 
 
El batle recorda que el grup parlamentari del PP va presentar una proposició no de llei 
sobre aquest assumpte, però el Parlament la va rebutjar.  Considera que no és serio votar 
aquí a favor que el Centre de Salut de Porto Cristo romangui obert 24 hores tot l’any i 
en canvi votar en contra en el Parlament.  Afirma que té preparada una moció urgent en 
la que es demana a la Conselleria de Salut i Consum l’obertura de 24 hores del PAC de 
Manacor, i creu que és una excusa l’al·legació de la Conselleria que hi ha unes 
mancances de personal.  Es reafirma que és necessari que el Centre de Salut de Porto 
Cristo estigui obert les 24 hores del dia.  Finalment denuncia que els grups de l’oposició 
mantenguin posicions diferents a Manacor i a Palma. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, en paper numerat del 
Govern de les Illes Balears números 0420821 al 0420839, ambdós inclosos. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 


